
Do 85-letniej miesz-
kanki Legnicy na telefon 
stacjonarny zadzwonił męż-
czyzna, który przedstawił 

się jako Zbyszek, rzekomy 
członek rodziny. Oszust 
poinformował ją, że spowo-
dował wypadek i aby unik-
nąć kary więzienia, musi 
zapłacić wysoką kaucję. 
Aby uwiarygodnić swoją 
historię, w trakcie rozmo-
wy przekazał słuchawkę 
drugiemu mężczyźnie, któ-
ry podając się za sędziego, 
potwierdził autentyczność 
sytuacji.

Zdezorientowana i 
przekonana o powadze sy-
tuacji, kobieta zgodziła się 
przekazać pieniądze. Po 
gotówkę miał przyjechać 
kolega „Zbyszka”. Mężczy-
zna, zjawił się bardzo szyb-
ko, odebrał od niej 8 tysięcy 
złotych. Dopiero później, 
po konsultacji z bliskimi, 
kobieta zrozumiała, że pa-
dła ofiarą oszustów. 
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Uwaga na oszustów! Mieszkanka 
Legnicy straciła 8 tys. złotych
W Legnicy doszło do oszu-
stwa, w którym kobieta 
straciła 8 tysięcy złotych. 
Do seniorki zadzwonił męż-
czyzna, który przedstawił 
się jako „Zbyszek”. Kobie-
ta od razu pomyślała, że 
jest to członek jej rodziny. 
Poinformował, że spowo-
dował wypadek i trzeba 
wpłacić kaucję, aby uchro-
nić go przed więzieniem. 
Po pieniądze wysłał swo-
jego kolegę. Przestraszona 
i zatroskana 85-latka, my-
śląc że pomaga Zbyszko-
wi, przekazała oszustom 8 
tysięcy złotych. Apelujemy 
o zachowanie szczególnej 
ostrożności w kontaktach 
telefonicznych z nieznajo-
mymi, którzy podszywając 
się pod członków rodziny 
lub inne osoby mogą pró-
bować wyłudzić pieniądze.
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Maturzyści zatańczyli Poloneza Witelona
Mimo niesprzyjającej pogody 
w czwartek 23 stycznia Po-
lonez Witelona w legnickim 
rynku zgromadził liczne gro-
no uczestników. Uczniowie 
legnickich szkół średnich z 
entuzjazmem wzięli udział w 
wydarzeniu zorganizowanym 
przez Gazetę Wyborczą we 
współpracy z Urzędem Mia-
sta w Legnicy. W polonezie 
tradycyjnie udział wziął pre-
zydent miasta, Maciej Kupaj.

Do wydarzenia zaproszo-
ne zostały również legnickie 
uczelnie wyższe – Collegium 
Witelona, Wyższa Szkoła 
Medyczna i filia Politechniki 
Wrocławskiej. Przedstawiciele 
tych uczelni zachęcili uczniów 
do kontynuowania edukacji 
w Legnicy po zdaniu matury. 
Wśród uczestników tanecz-

nego korowodu znaleźli się 
m.in. I zastępca prezydenta, 
Aleksandra Krzeszewska, II 
zastępca prezydenta, Jacek 
Baszczyk, a także liczne grono 
dziekanów oraz reprezentan-
tów legnickich uczelni.

Na zakończenie wydarze-
nia wszyscy uczestnicy Polone-
za Witelona zostali zaproszeni 
do wspólnego, pamiątkowego 
zdjęcia, które uwieczniło ten 
wyjątkowy moment.

Przed polonezem w Cen-
trum Witelona, al. Orła Białe-
go 7 odbyła się debata pt. "Jaka 
Legnica w przyszłości? Deba-

ta dla młodych." W wydarze-
niu uczestniczyli prezydent 
miasta, Maciej Kupaj, oraz za-
stępca prezydenta, Aleksandra 
Krzeszewska.

Podczas debaty poruszo-
no kluczowe kwestie doty-
czące przyszłości młodych 
mieszkańców, w tym plany 
inwestycyjne i możliwości roz-
woju zawodowego. Młodzież 
miała okazję zadawać pytania 
bezpośrednio prezydentowi, 
co stworzyło platformę do 
wyrażenia ich uwag i pomy-
słów. Spotkanie miało na celu 
wspólne zastanowienie się nad 
działaniami, które mogą uczy-

nić Legnicę jeszcze lepszym 
miejscem do życia.

- W dużej mierze to wła-
śnie od młodych ludzi zależy 
przyszłość naszego miasta. Ich 
pomysły i zaangażowanie po-
kazują, jak bardzo zależy im na 
Legnicy - powiedział Maciej 

Kupaj.
Debata była ważnym 

krokiem w dialogu między 
młodymi mieszkańcami a 
władzami miasta, pokazując, 
że przyszłość Legnicy leży w 
rękach ambitnej i zaangażo-
wanej młodzieży.
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18 grudnia ubiegłego roku 
spółka zależna CTP RHO 
POLAND Sp. z o.o. złożyła 
w Urzędzie Miasta w Legni-
cy wniosek o pozwolenia na 
budowę hali magazynowo-
-usługowo-produkcyjnej z 
zapleczem socjalno-biurowym 
oraz infrastrukturą techniczną, 
towarzyszącą. Wniosek jest 
obecnie rozpatrywany przez 
pracowników wydziału gospo-
darki przestrzennej, architek-
tury i budownictwa.

Przypomnijmy, park ma 
zostać zbudowany na działce 
o powierzchni około 30,5 ha, 
przy ul.  Śmigłowcowej.   De-
weloper kupił działki od gmi-
ny Legnica na drodze przetar-
gu. Będzie to największy tego 
typu kompleks w mieście  i 
jeden z największych w woje-
wództwie dolnośląskim.

Dzięki realizacji tej inwe-
stycji powstanie od minimum 
kilkuset do nawet 1-2 tysięcy 
nowych miejsc pracy w Le-
gnicy i okolicy (wielkość za-
trudnienia uzależniona będzie 
od pozyskanych przez CTP 

najemców tego parku i branż 
w jakich będą one prowadziły 
działalność).

O inwestorze:
CTP to największy pod 

względem powierzchni najmu 
brutto deweloper i właściciel 

obiektów magazynowo-prze-
mysłowych w Europie konty-
nentalnej. W 2021 roku firma 
rozpoczęła ekspansję na polski 
rynek.

Grupa CTP, notowana na 
giełdzie w Amsterdamie, dzia-

ła w Europie od ponad 25 lat 
i jest aktywna w 10 krajach: 
w Holandii, Niemczech, Au-
strii, Czechach, Słowacji, na 
Węgrzech, w Serbii, Rumunii, 
Bułgarii i Polsce.

CTP rozwija sieć wysokiej 

jakości parków przemysło-
wych i logistycznych, aby za-
trzymać je w swoim portfelu.

Źródło: inestmap.pl
Zdjęcie ilustracyjne CT-

Park Warsaw West w podwar-
szawskich Wiskitkach.

Holenderska firma CTP zapo-
wiada wybudowanie na tere-
nie dawnego lotniska parku 
przemysłowo logistycznego 
o powierzchni 160 tys. mkw. 
Planowane jest powstanie w 
nim,  od kilkuset do dwóch 
tysięcy miejsc pracy.

Holendrzy bliżej parku przemysłowego
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Komenda Miejska Policji w 
Legnicy apeluje do wszystkich, 
aby w przypadku zauważenia 
jakichkolwiek niepokojących 
sygnałów o zagrożeniu zdrowia 
psychicznego lub fizycznego 
osób bliskich, niezwłocznie 
podejmować działania i szukać 
pomocy. W sytuacjach kryzy-
sowych pomoc jest na wycią-
gnięcie ręki.

6-latek, nie pozostając obo-
jętnym na dramatyczne słowa 
koleżanki, natychmiast podjął 
decyzję o zgłoszeniu sprawy 

do Biura Międzynarodowej 
Współpracy Policji. Po przeka-
zaniu informacji do legnickiej 
policji, funkcjonariusze, zwe-
ryfikowali całą sytuację i nie-
zwłocznie podjęli współpracę 
z norweskimi służbami. Jesz-
cze tego samego dnia, dzięki 
sprawnej wymianie informacji, 
policjanci z Norwegii udali się 
pod wskazany przez chłopca 
adres.

Na miejscu zastali dziew-
czynę oraz jej rodziców, którzy 
oświadczyli, że będą nadzoro-

wać jej stan zdrowia, zapew-
niając jej niezbędną opiekę. 
Dzięki natychmiastowej reakcji 
młodego człowieka, udało się 
zapobiec tragedii, a dziewczyna 
otrzymała pomoc, której po-
trzebowała.

Komenda Miejska Policji w 
Legnicy apeluje do wszystkich, 
aby w przypadku zauważenia 
jakichkolwiek niepokojących 
sygnałów o zagrożeniu zdrowia 
psychicznego lub fizycznego 
osób bliskich, niezwłocznie 
podejmować działania i szukać 

pomocy. W sytuacjach kryzy-
sowych pomoc jest na wycią-
gnięcie ręki.

Osoby w trudnych chwilach mogą 
zwrócić się po wsparcie do odpo-
wiednich służb:
116 123 – Bezpłatny kryzysowy 
telefon zaufania dla dorosłych w 
kryzysie emocjonalnym, czynny 
przez 7 dni w tygodniu w godz. 
14.00–22.00,
116 111 – Bezpłatny telefon 
zaufania dla dzieci i młodzieży, 
czynny całą dobę przez 7 dni w 

tygodniu,
800 108 108 – Bezpłatny telefon 
wsparcia, czynny od poniedział-
ku do niedzieli (z wyjątkiem dni 
świątecznych) w godz. 14.00–
20.00,
800 121 212 – Bezpłatny telefon 
zaufania dla dzieci i młodzie-
ży Rzecznika Praw Dziecka, 
czynny całą dobę przez 7 dni w 
tygodniu,
22 635 09 54 – Telefon zaufa-
nia dla osób starszych, czynny w 
poniedziałek, środę, czwartek w 
godz. 17.00–20.00

W 2024 roku ZUS na 
Dolnym Śląsku wypłacił po-
nad 4,8 mld zł (2023 - ponad 
3 mld zł) w ramach programu 
800+. W skali całego kraju 
wypłaty zamknęły się kwotą 
66 mld zł. Od lutego rusza na-
bór nowych wniosków.

- W minionym roku wpły-
nęło do nas 380 tys. wniosków 
na nowy okres rozliczeniowy – 
mówi Iwona Kowalska-Matis, 
regionalny rzecznik prasowy 
na Dolnym Śląsku. W całym 
kraju ponad 5 mln wniosków. 
–– dodaje.

Rzeczniczka zachęca ro-
dziców do zajrzenia na stronę 
zus.pl, na której można zna-
leźć odpowiedzi na większość 
pytań zadawanych przez ro-
dziców.

- To najszybszy sposób 
na to żeby dowiedzieć się jak 
wycofać już złożony wniosek, 
jak zmienić numer rachunku 
bankowego czy jak go skory-
gować, jeśli rodzic zrobi błąd 
we wniosku – mówi.

Rządowy program na-
zywany popularnie 800 plus 
działa od 1 kwietnia 2016 
r. W jego ramach rodzinom 
z dziećmi na utrzymaniu 
początkowo przysługiwało 
świadczenie wychowawcze w 
wysokości 500 zł na dziec-

ko do ukończenia 18 lat, bez 
względu na dochód osiągany 
przez rodzinę. Od 1 stycznia 
2024 r. wysokość tego świad-
czenia wynosi już 800 zł mie-
sięcznie na dziecko.

- Wnioski od początku 
przyjmujemy tylko elektro-
nicznie, co pozwala rodzicom 
wysyłać je o dowolnej porze 
dnia i nocy, a także spoza 
miejsca zamieszkania, również 
podczas wyjazdu z dziećmi na 
ferie - opowiada Kowalska-
-Matis.

Rzeczniczka wyjaśnia, że 
rodzice mają kilka kanałów 
składania elektronicznych 
wniosków. Mogą to zrobić za 
pomocą profilu na PUE ZUS, 

za pośrednictwem bankowo-
ści elektronicznej czy portalu 
Emp@tia, jak również poprzez 
aplikację mZUS, która jest do-
stępna na urządzenia mobilne 
(telefony komórkowe, tablety).

Aby korzystać z bezpłat-
nej aplikacji mZUS najpierw 
należy ją pobrać ze sklepów 
Google Play i App Store. Za-
wiera ona funkcje, które przy-
spieszają wypełnienie wniosku 
o 800 plus. Jeśli wniosek zło-
żono w poprzednim okre-
sie świadczeniowym i ZUS 
je przyznał, to rodzic może 
utworzyć w aplikacji wniosek 
na nowy okres świadczeniowy.

- Taki wniosek zostanie 
automatycznie uzupełniony na 

podstawie wcześniejszych da-
nych. W razie potrzeby zawsze 
może go edytować – zapewnia 
Iwona Kowalska-Matis

Podobnie jak w przypadku 
PUE, jeśli dzieci są zgłoszone 
do ubezpieczenia zdrowotne-
go w ZUS, to klient może w 
kreatorze wniosku pobrać ich 
dane automatycznie. Dzię-
ki temu nie trzeba wpisywać 
ich ręcznie. Funkcje aplikacji 
mZUS znacznie przyspiesza-
ją wypełnienie wniosku, który 
można wysłać

szybko i wygodnie przez 
tablet lub telefon. Wniosek 
można również wypełnić na 
komputerze za pośrednic-
twem PUE ZUS, portalu 

Emp@tia oraz bankowości 
elektronicznej banków.

Korespondencja na PUE
Co istotne pisma, informa-

cje i decyzje dotyczące świad-
czenia 800 plus są przekazy-
wane w formie elektronicznej 
za pośrednictwem PUE ZUS, 
nawet, jeśli wniosek był skła-
dany przez bankowość elek-
troniczną czy portal Emp@
tia. Jeżeli rodzic złoży wniosek 
przez bank albo portal Emp@
tia, a nie ma profilu na PUE 
ZUS, to Zakład Ubezpieczeń 
Społecznych założy mu taki 
profil automatycznie na pod-
stawie danych podanych przez 
klienta we wniosku.

Od daty złożenia wniosku 

z wymaganymi dokumentami 
zależy termin ustalenia prawa 
i wypłaty świadczenia. Jeśli ro-
dzic złoży prawidłowo wypeł-
niony wniosek z wymaganymi 
dokumentami do 30 kwietnia 
2025 r., ZUS wypłaci świad-
czenie do 30 czerwca 2025 r., 
co oznacza, że rodzic zachowa 
ciągłość wypłaty świadczenia 
800 plus.

800 plus w ubiegłym roku
W 2024 r. rodzice złoży-

li 5 mln 193 tys. wniosków o 
świadczenie wychowawcze. 
Dotyczyło to 7 mln 918 tys. 
dzieci. Rok wcześniej było to 5 
mln 271 tys. wniosków, co ob-
jęło 8 mln 136 tys. dzieci.

Od soboty ZUS przyjmuje nowe wnioski 
o 800+ na nowy okres świadczeniowy
Od 1 lutego Zakład Ubezpie-
czeń Społecznych zacznie 
przyjmować wnioski o 800 
plus na nowy okres świadcze-
niowy, który będzie trwał od 
1 czerwca 2025 r. do 31 maja 
2026 r. Wnioski można skła-
dać wyłącznie drogą elektro-
niczną a wypłata odbywa się 
bezgotówkowo – przelewem 
na rachunek bankowy.

Odpowiedzialna reakcja 16-latka
Dzięki szybkiej i odpowie-
dzialnej reakcji 16-letniego 
chłopca z Legnicy udało się 
uratować życie dziewczynie 
z Norwegii. Młody męż-
czyzna, który od dwóch lat 
prowadził internetową ko-
respondencję z rówieśnicz-
ką, nie zignorował niepo-
kojącej wiadomości, jaką 
otrzymał od niej. Dziewczy-
na w wiadomości napisała, 
że ma zamiar zrobić sobie 
krzywdę. 
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"Czerwona nitka" to pro-
jekt multimedialnej wystawy, 
którego celem jest stworzenie 
bezpiecznej przestrzeni do 
dzielenia się doświadczeniami 
związanymi z depresją oraz 
promowanie otwartego dialogu 
na temat zdrowia psychiczne-
go. Projekt skupia się na dwóch 
perspektywach: osób boryka-
jących się z chorobą oraz ich 
otoczenia, dążąc do ułatwienia 
komunikacji i lepszego zrozu-
mienia tej trudnej tematyki.

W skład wystawy wchodzą 

wielkoformatowe hafty, przed-
stawiające portrety bohaterek 
biorących udział  w projekcie 
oraz nagrania rozmów prowa-
dzonych przez artystkę Ewę 
Cieniak, pomysłodawczynię i 
autorkę projektu, z uczestnicz-
kami wydarzenia. Ekspozycję 
dopełnia artystyczna instalacja 
wykonana z czerwonej włócz-
ki, w której każdy sznurek 
symbolizuje osobę, doświad-
czającą depresji. W tle, spowity 
czerwonymi nićmi stoi „Stół z 
siedmioma nogami” – projekt 
zrealizowany przez artyst-
kę w 2018 r. Stół, od którego 
wszystko się zaczęło, jest ele-
mentem układanki, prowo-
dyrem projektu „Czerwona 
nitka”. Wystawy, która inspi-
ruje do refleksji nad tematami 
zdrowia psychicznego, dąży 
do rozbudzenia świadomości 
widza.

"Czerwona nitka"  
wystawa Ewy Cieniak.

Galeria Sztuki w Legnicy 
(pl. Katedralny 1) zaprasza 
w piątek 31 stycznia na wer-
nisaż wystawy Ewy Cieniak 
„Czerwona nitka”. Początek 
godz. 18.00, wstęp wolny. 
Wystawa będzie czynna do 
30 marca.   

Pomysłodawczynią takiej 
formy zaliczenia przedmiotu 
„Wizaż i stylizacja” była Beata 
Anaya Diaz - kosmetolog, wy-
kładowca Collegium Witelona 
Uczelnia Państwowa.  

Przedsmak prawdziwej 
pracy   

- Praca kosmetologa czy 
wizażysty jest kreatywna, 
zmienna, niejednokrotnie 
odbywa się pod presją czasu, 
wymaga szukania szybkich 
rozwiązań. Uznałam więc, że 
zamiast pisemnego czy ustne-
go egzaminu, lepszą formą za-
liczenia przedmiotu będzie dla 
studentek próbka tego, co cze-
ka je w przyszłej, realnej pracy 
- mówi Beata Anaya Diaz.  

Studentki rzeczywiście 
miały niewiele czasu na przy-
gotowanie. O planowanej 
formie zaliczenia przedmiotu 
wiedziały wprawdzie wcze-
śniej, ale o tym, że odbędzie się 
jako pokaz na czerwonym dy-
wanie i przed jury, dowiedziały 
się ledwie dwa dni przed wy-

darzeniem, a w dniu zaliczenia 
przedmiotu miały tylko dwie 
godziny na wykonanie maki-
jażu i przebranie. Poradziły 
sobie świetnie. Wśród zapre-
zentowanych stylizacji były 
m.in. elfy, baletnica, piratka, 
syrena, diablica, anioł, model-
ki z ubiegłego wieku i inne.  
Ze względu na kreatywność, 
wszystkie studentki Kosmeto-
logii zdobyły zaliczenie przed-
miotu. Natomiast jury, w skład 
którego weszły: Agnieszka 
Kucha - Kiedel, dyrektor 
działającego przy Collegium 
Witelona Akademickiego 
Liceum Ogólnokształcącego, 
jednocześnie kosmetolog i 
wizażystka oraz panie Renata 
Myrna - Bekas i Kamila Fi-
szer, reprezentujące Wydział 
Nauk o Zdrowiu i Kulturze 
Fizycznej, za najlepszą styli-
zację uznało przebranie elfa, 
którego autorką była student-
ka Wiktoria Krzywa. - Jestem 
szczerze zaskoczona! Nie 
spodziewałam się takiego wy-
różnienia. Dla mnie wszystkie 
dziewczyny powinny wygrać, 
bo każda bardzo przyłożyła 
się do zaliczenia i wszystkie 
wypadły super - mówiła Wik-
toria, po ogłoszeniu werdyktu.  

Kierunek nowy i przy-
szłościowy   

Kosmetologia jest w Col-
legium Witelona Uczelnia 
Państwowa nowym kierun-
kiem, uruchomionym w tym 

roku akademickim. Minister 
Nauki i Szkolnictwa Wyższe-
go wydał Witelonce  zgodę na 
uruchomienie tych studiów, 
biorąc pod uwagę zarówno 
duże zapotrzebowanie rynku 
pracy na kosmetologów, jak i 
bardzo dobre przygotowanie 
Uczelni do kształcenia spe-
cjalistów w tej branży.  Col-
legium Witelona - zaliczające 
się do wiodących w kraju pań-
stwowych Uczelni wyższych 
kształcących praktycznie, 
umiejętnie dostosowujących 
kierunki kształcenia do po-
trzeb rynku pracy - jest jedną z 
nielicznych na Dolnym Śląsku 
szkół wyższych (po Wrocławiu 
i Wałbrzychu), która oferuje 
bezpłatne, państwowe studia 
na Kosmetologii. 

Ten kierunek, ze wzglę-
du na bardzo dynamicznie 
rozwijającą się branżę beau-
ty, jest uważany za „kierunek 
przyszłości”. Kosmetolodzy 
są bowiem coraz częściej  po-
szukiwanymi na rynku pracy 
specjalistami. Są też dobrze 
wynagradzani. Według por-
talu wynagrodzenia.pl - prze-
ciętna pensja kosmetologa, 
pracującego  „u kogoś”,  wy-
nosi obecnie ok. 6000 PLN 
brutto. Mowa o pensji śred-
niej, czyli wahającej się od ok. 
5 000 PLN  brutto dla poczat-
kujących kosmetologów, do 
ponad 7000 PLN brutto dla 
doświadczonych specjalistów. 

Natomiast miesięczne zarobki 
kosmetologów, którzy zde-
cydowali się na prowadzenie 
własnych gabinetów, sięgają  
nawet kilkunastu tysięcy zło-
tych. Ponieważ branża beauty 
rozwija się świetnie i nic nie 
wskazuje, żeby ten trend miał 
się zatrzymać, prognozy do-
tyczące coraz większej ilości 
ofert pracy i coraz wyższych 
zarobków dla kosmetologów 
są bardzo obiecujące. 

- Jako kosmetolog mogę 
potwierdzić, że to rzeczywiście 
mocno rozwijająca się

branża, w dodatku za-
pewniająca rozwój w wielu 
dziedzinach: od podologii, 
trychologii i kosmetologii pie-
lęgnacyjnej, poprzez stylizację 
i wizaż, po kosmetologię ho-
listyczną, leczniczą czy nowo 
rozwijającą się kosmetologię 
onkologiczną. Osoby, które 
zdecydują się na ten kierunek 
studiów, mogą wybrać dogod-
ny dla siebie rodzaj pracy, na-
stępnie rozwijać się w branży 
przez wiele lat.

Dlatego bardzo zachęcam 
do studiowania Kosmetologii 
w Collegium Witelona: studia 
są tu dobre i bezpłatne - mówi 
Beata Anaya Diaz.

Chwalą wybór studiów
Jej słowa potwierdzają 

studentki:  - Od dawna my-
ślałam o Kosmetologii,  ale 
we Wrocławiu. Gdy dowie-
działam się, że ten kierunek 

otwiera Collegium Witelona, 
podjęłam decyzję o podjęciu 
nauki w Legnicy, gdzie miesz-
kam. Po pierwszym semestrze 
mogę powiedzieć, że to była 
najlepsza decyzja, bo studia są 
naprawdę ciekawe, rozwijające  
- mówi Milena Niekraszewicz, 
studentka pierwszego roku 
Kosmetologii w Witelonce. - 
Dla mnie Kosmetologia w tej 

Uczelni też okazała się super 
wyborem. Uczymy się cieka-
wych rzeczy, mamy do dyspo-
zycji profesjonalny sprzęt. W 
dodatku, gdy - jako studenci 
- wychodzimy ze swoimi po-
mysłami, wykładowcy  biorą to 
pod uwagę, realizują. Napraw-
dę jestem ze studiów bardzo 
zadowolona  - podkreśla stu-
dentka  Julia Borowska.

Pomysłowy sprawdzian wiedzy
Studentki pierwszego roku 
kierunku Kosmetologia w 
Collegium Witelona Uczelnia 
Państwowa mają za sobą nie-
codzienne zaliczenie przed-
miotu. Zamiast testu wiedzy 
z wizażu i stylizacji czekał na 
nie czerwony dywan, na któ-
rym zaprezentowały się we 
własnoręcznie wykonanych 
makijażach i kreacjach.  
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Inteligentne sterowanie 
energią pozyskiwaną z wła-
snych instalacji fotowoltaicz-
nych, wykorzystanie nadwyżek 
prądu do rozbudowy klimaty-
zacji, wymiana okien na bar-
dziej energooszczędne - to tyl-
ko wybrane unowocześnienia, 
które Witelonka zrealizuje w 
latach 2025 - 2027,  w ramach 
unijnego projektu: „Podniesie-
nie efektywności energetycznej 
z wykorzystaniem energii ze 
źródeł odnawialnych w bu-
dynkach Collegium Witelona 
Uczelnia Państwowa”. 

Zabytkowe ale nowocze-
sne

Projekt dotyczy wsparcia 
zabytkowych obiektów, a - 
przypomnijmy - campus Wi-
telonki znajduje się w budyn-
kach,  które zostały zbudowane 
w XIX wieku, jako koszary dla 
grenadierów królewskich ce-
sarza Wilhelma I. Uczel-

nia otrzymała te obiekty od 
Skarbu Państwa w 1998 roku. 
Gruntownie je wyremontowa-
ła, przystosowała do potrzeb 
studentów. I stale dąży do ich 
unowocześniania. - Wartość 
najnowszego projektu wyno-
si 17 mln 990 tys 670 PLN, z 
czego Witelonka pozyskała z 
unijnych środków ponad 12 
mln PLN. Reszta to wkład 
własny. Warto zaznaczyć, że 
nasz projekt znalazł się na wy-
sokim, 9 miejscu, spośród 45 
projektów z całego kraju, pozy-
tywnie ocenionych w procedu-
rze konkursowej - mówi Józef 
Wąsik, kierownik Działu Ad-
ministracyjno - Technicznego 
Collegium Witelona Uczelnia 
Państwowa.

Jak wyjaśnia: - Dzięki wy-
nikającym z projektu inwesty-
cjom, będziemy mogli jeszcze 
lepiej gospodarować energią, 
pozyskiwaną z własnych  insta-
lacji  fotowoltaicznych. Siedem 
takich instalacji zamontowali-
śmy już, w swoim zakresie, na 
dachach budynków Uczelni, 
ósma jest na dachu Domu Stu-
denta. Czerpiemy z nich ener-
gię, która jest wykorzystywana 
na potrzeby Uczelni.  Dzięki 
funduszom unijnym, 350 ka-
loryferów w campusie zostanie 
wkrótce wyposażonych w zdal-
nie sterowane zawory grzejni-
kowe. Wcześniej, we własnym 

zakresie, wymieniliśmy zawory 
w ponad 600 grzejnikach. Ku-
pimy też specjalny program 
komputerowy, który będzie 
inteligentnie zarządzał ogrze-
waniem, m.in. dostosowywał 
poziom ciepła do godzin zajęć 
studentów czy godzin pracy 
administracji Uczelni. W  bu-
dynkach Witelonki wymienio-
ne zostaną też wszystkie okna,  
na bardziej energooszczędne. 
Dodatkowo - ponieważ Uczel-
nia nie zużywa całego, wypro-
dukowanego przez własne  in-
stalacje fotowoltaiczne prądu 
-  wykorzystamy tę nadwyżkę 
energii do przewidzianej w 
projekcie unijnym  rozbudo-
wy klimatyzacji. W instalacje 
chłodzenia zostaną wyposażo-
ne wybrane sale dydaktyczne i 
pomieszczenia administracyj-
ne, co na pewno poprawi kom-
fort nauki i pracy. Klimatyzacji 
doczeka się też Centrum Kon-
ferencyjno - Widowiskowe 
Uczelni - mówi kierownik Jó-
zef Wąsik. Podkreśla, że obecny 
projekt jest kontynuacją prac 
termomodernizacyjnych, które 
Uczelnia wykonała w latach 
2019 -2023. Wówczas, dzięki 
wynoszącemu ok. 12 mln PLN 
wsparciu od Unii Europejskiej 
oraz Ministerstwa Edukacji i 
Nauki, wykonane zostało m.in. 
docieplenie dachów budyn-
ków, zrealizowana została mo-

dernizacja węzłów cieplnych, 
wymieniono źródła światła na 
energooszczędne.

Najważniejszy jest stu-
dent

Drugim unijnym progra-
mem, z którego Witelonka 
otrzyma w tym roku duże 
środki, jest projekt „Collegium 
Witelona - Uczelnia coraz 
bardziej dostępna”. To bar-
dzo ważny społecznie projekt, 
dotyczy bowiem zwiększenia 
szans na kształcenie osobom 
ze szczególnymi potrzebami, 
w tym z niepełnosprawnościa-
mi. Jego wartość wynosi ponad 
7 mln 707 tys PLN, z czego 7 
mln 471 tys PLN to dofinanso-
wanie Unii Europejskiej. 

- To już drugi w ostatnich 
latach projekt, dzięki któremu 
nasza Uczelnia staje się  coraz 
bardziej dostępna dla osób ze 
szczególnymi potrzebami, w 
tym z niepełnosprawnościami. 
Poprzedni wart był 4 mln PLN 
i wprowadziliśmy dzięki niemu 
wiele udogodnień, nie tylko dla 
osób z niepełnosprawnościami 
ruchowymi, ale też m.in. niedo-
widzących, niedosłyszących czy 
osób np. w spektrum autyzmu. 
Bardzo nas cieszy, że będziemy 
mogli te działania kontynu-
ować, ponieważ dla nas każdy 
student, ze swoimi aspiracja-
mi i marzeniami, jest najważ-
niejszy. Badania wykazują, że 

dzięki takim działaniom, jakie 
prowadzi Collegium Witelona, 
wykluczone niejednokrotnie z 
życia społecznego osoby z nie-
pełnoprawnościami i szczegól-
nymi potrzebami coraz częściej 
podejmują studia, rozwijają się, 
znajdują pracę i odnajdują swo-
je miejsce w społeczeństwie. To 
bardzo ważne, że nasza Uczel-
nia bierze w tym udział  - mówi 
Marta Żołnierewicz, Kierow-
nik Działu Badań, Projektów 
i Współpracy w Collegium 
Witelona, odpowiedzialna  za 
realizację  projektu „Collegium 
Witelona - Uczelnia coraz bar-
dziej dostępna”.

- Dzięki temu, że nie tylko 
likwidujemy bariery architek-
toniczne, ale też zapewniamy 
specjalne oprogramowania, 
aplikacje czy narzędzia do stu-
diowania dla osób ze szcze-
gólnymi potrzebami, w tym 
z niepełnosprawnościami, 
stwarzamy im bezpieczne i 
przyjazne warunki, kształcimy 
kadrę i pracowników, zapew-
niamy opiekę psychologów i 
terapeutów, to liczba studen-
tów z niepełnosprawnościami 
i szczególnymi potrzebami sys-
tematycznie w naszej Uczelni 
rośnie. Obecnie mamy około 
stu takich studentów - dodaje 
Małgorzata Moczydlak, Peł-
nomocnik ds. Osób z Niepeł-
nosprawnościami w Collegium 

Witelona Uczelnia Państwowa. 
Wyciszające kanapy, spe-

cjalne komunikatory
W ramach najnowszego 

projektu, Uczelnia kupi m.in. 
nowoczesne oprogramowa-
nia i aplikacje wspomagające 
słyszenie, powiększające tekst 
czy wspomagające komunika-
cję. Powstaną specjalne strefy 
wyciszenia dla osób neuroróż-
norodnych, które źle reagują 
na zbyt dużą ilość bodźców. 
Pomieszczenia będą wyposażo-
ne m.in. w wyciszające kanapy 
czy tłumiące hałas z zewnątrz 
budki akustyczne. Powstanie 
też sala dla matek karmiących 
ze strefą sanitarną. Wymienio-
ne zostaną drzwi ewakuacyjne. 
Na terenie Uczelni i w Domu 
Studenta pojawią się nowe, 
kontrastowe oznaczenia scho-
dów. Zorganizowane zostanie 
specjalne, dostosowane do po-
trzeb osób z niepełnosprawno-
ściami  i specjalnymi potrzeba-
mi pomieszczenie rekrutacyjne. 
- Zależy nam, aby  już od mo-
mentu rekrutacji, poprzez czas 
studiowania, odbywania prak-
tyk, po czas znajdowania pracy, 
nasi studenci z niepełnospraw-
nościami i szczególnymi po-
trzebami wiedzieli, że mogą na 
nas liczyć - podkreślają Marta 
Żołnierewicz i Małgorzata 
Moczydlak. 

Unijne miliony dla Witelonki
Collegium Witelona Uczel-
nia Państwowa pozyskało z 
funduszy unijnych wielomi-
lionowe środki, dzięki którym 
campus Uczelni stanie się 
nowoczesnym i ekologicznym 
miejscem do nauki, a studen-
ci - także z niepełnosprawno-
ściami - zyskają dostęp do 
innowacyjnych przestrzeni i 
technologii, które wspomogą 
ich rozwój. 
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Tym razem cel ich działań 
skoncentrował się na loka-
lu znajdującym się na terenie 
dzielnicy Zakaczawie, w któ-
rym funkcjonował nielegalny 
punkt hazardowy. W wyniku 
czynności zabezpieczono 4 au-
tomaty do gier hazardowych, 
na których zainstalowane były 
gry o charakterze losowym, a 
także gotówkę, karty płatni-
cze, telefony komórkowe oraz 
części zamienne do tych urzą-
dzeń.

Działania zostały podjęte 
na podstawie informacji opera-
cyjnych, które wskazywały na 
istnienie nielegalnego punk-
tu hazardowego na dzielnicy 
Zakaczawie w Legnicy. Po-
licjanci, mając potwierdzenie 

tych informacji, zaplanowali 
działania wspólnie z funkcjo-
nariuszami Dolnośląskiego 
Urzędu Celno-Skarbowego, 
gdzie podjęli błyskawiczną 
decyzję o siłowym wejściu do 
lokalu, aby zaskoczyć osoby 
odpowiedzialne za prowadze-
nie nielegalnych gier. W mo-
mencie siłowego wejścia do lo-
kalu policjantów i celników, 3 
automaty były w pełni gotowe 
do pracy, podłączone do prądu 
i gotowe do uruchomienia gier 
hazardowych.

Po zabezpieczeniu urzą-
dzeń oraz przeprowadzeniu 
wstępnych czynności proce-
sowych, funkcjonariusze po-
twierdzili, że automaty znaj-
dowały się w lokalu, w którym 
nie posiadano wymaganej 
koncesji na prowadzenie gier 
hazardowych. Zainstalowane 
na nich gry o charakterze lo-
sowym były przeznaczone do 
celów komercyjnych, co stano-
wiło bezpośrednie naruszenie 
przepisów ustawy o grach ha-

zardowych. Na miejscu prze-
prowadzono eksperymenty 
procesowe, które potwierdzi-
ły, że urządzenia działały w 
sprzeczności z obowiązujący-
mi przepisami prawa.

Zatrzymany w związku 
z tą sprawą został 22-letni 
mężczyzna, który pełnił funk-
cję osoby odpowiedzialnej za 
organizowanie gier hazardo-
wych. Zostały mu przedsta-
wione zarzuty dotyczące or-
ganizowania nielegalnych gier 
hazardowych, za co grozi kara 
do 3 lat więzienia. Podczas 
przeszukania lokalu zabezpie-
czono gotówkę, karty płatni-
cze oraz telefony komórkowe 
oraz części zamienne do auto-
matów, które były wykorzysty-
wane do prowadzenia gier.

Policjanci i celnicy wciąż 
prowadzą dalsze czynności w 
tej sprawie, a zabezpieczone 
automaty zostały przekazane 
funkcjonariuszom Dolnoślą-
skiego Urzędu Celno-Skar-
bowego, którzy kontynuują 

postępowanie. Właściciele 
nielegalnych urządzeń oraz 
osoby zaangażowane w or-
ganizowanie tego typu gier 
muszą liczyć się z poważnymi 

konsekwencjami prawnymi. 
Zgodnie z przepisami, za po-
siadanie nielegalnych automa-
tów grożą kary finansowe w 
wysokości do 100 tysięcy zło-

tych za każdy automat, a or-
ganizowanie nielegalnych gier 
hazardowych może skutkować 
karą pozbawienia wolności do 
3 lat.

Kolejny punkt gier hazardowych
Legniccy policjanci, wspól-
nie z funkcjonariuszami 
Dolnośląskiego Urzędu Cel-
no-Skarbowego, przeprowa-
dzili kolejną skuteczną akcję 
likwidacji nielegalnych gier 
hazardowych w Legnicy. 
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Zachowaj szczególną ostroż-
ność podczas zakupów i sprzeda-
ży online. Należy unikać klikania 
w linki otrzymywane od niezna-
nych osób, które rzekomo mają 
potwierdzić płatność za oferowa-

ny produkt. Nigdy, po kliknięciu 
w taki link, nie loguj się na stronie 
swojego banku. Mimo ciągłych 
ostrzeżeń, codziennie do legnic-
kiej komendy wpływają zgłosze-
nia o oszustwach.

Oszuści kontaktują się z 
osobą sprzedającą lub kupującą, 
wysyłając jej wiadomość z rze-
komym linkiem, który ma po-
twierdzić dokonanie płatności 
za wystawiony przedmiot. Link 
często wygląda jak prawdziwy, 
prowadzący do strony banku lub 
popularnej platformy płatniczej. 
Po kliknięciu w taki link, użyt-
kownik zostaje przekierowany 
na stronę, która wygląda bardzo 
podobnie do prawdziwego porta-
lu bankowego, ale jest to fałszywa 
witryna stworzoną przez prze-

stępców.
W tym momencie, gdy 

użytkownik wpisuje swoje dane 
logowania do banku, oszuści 
uzyskują dostęp do jego konta i 
mogą przeprowadzić nieautory-
zowane transakcje. Często ofiary 
nie zdają sobie sprawy z oszu-
stwa, dopóki nie zauważą niepo-
kojących zmian na swoim koncie 
bankowym.

Pamiętaj! Nie klikaj w po-
dejrzane linki wysyłane przez 
obce osoby. Jeśli sprzedajesz lub 
kupujesz w Internecie i otrzymu-
jesz wiadomość z linkiem, który 
rzekomo ma potwierdzić przelew 
za wystawiony produkt, a kieruje 
Cię na stronę banku – to z pew-
nością oszustwo!

Fot.  pixabay
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Zdrowe i sportowe ferie zimowe
Już w najbliższy poniedziałek 
rozpoczną się w naszym re-
gionie ferie zimowe. Wzorem 
lat poprzednich tak i w tym 
roku ośrodek Kibice Razem 
Miedź Legnica przygotował 
mnóstwo atrakcji dla naj-
młodszych kibiców Miedzian-
ki, mieszkańców Legnicy i 
Zakaczawia. 

Policja nieustannie przestrze-
ga przed tzw. „klikaniem” w 
niewiadomego pochodzenia 
linki. Mimo licznych apeli 
wciąż znajdują się osoby, 
które padają ofiarą oszu-
stów. Wystawiają na sprzedaż 
przedmioty i klikają w linki 
otrzymane od rzekomego ku-
pującego, mające potwierdzić 
płatność, a następnie poprzez 
otrzymany link logują się do 
swojej bankowości, a wtedy 
tracą swoje oszczędności.

,,Tak jak w latach po-
przednich tak i w tym roku 
będziemy działali mocno 
sportowo. Przygotowaliśmy 
mnóstwo sportowych atrak-
cji z naszymi przyjaciółmi z 
którymi działamy od lat. I tak 
na pewno odbędą się trenin-
gi bokserski przeprowadzony 
przez jednego z najlepszych 
legnickich bokserów Karola 
Weltera, będzie profesjonal-
ny trening piłkarski,  nowość 
- trening w nowo otwartym 
klubie Jiu - Jitsu. Na pew-

no zwiedzimy nasz piękny 
legnicki stadion od środka, 
spotkamy się z piłkarzami 
Miedzi, zaglądniemy do Mu-
zeum Miedzianki. W samym 
ośrodku planujemy przepro-
wadzić zawody w najnowszą 
Fifę na Playstation i to co 
ostatnio polubili nasi pod-
opieczni - turniej w ping 
ponga. Odbędą się również 
warsztaty z zaprzyjaźnionym 
z naszym ośrodkiem Ada-
mem Pałaszem, który to po-
chodzi z Jawora i jest znany z 
występów na międzynarodo-
wej arenie walk MMA. Od-
będzie się również profesjo-
nalne szkolenie z Pierwszej 
Pomocy. Odwiedzimy jeden 
z legnickich basenów. Także 
na nude na pewno nie będzie 
można narzekać - mówi Bar-
tłomiej Żygadło koordynator 
legnickiego projektu Kibice 
Razem 

Nie potwierdzaj płatności w Internecie




